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Informacja z działalności Burmistrza Prudnika za okres od 29 października 

do 26 listopada 2015 roku. Z ważniejszych rozpatrywanych spraw należy 

wymienić.  

1. Informuję, że 12 listopada 2015 roku przekazałem do Rady Miejskiej  

w Prudniku i Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu, projekt budżetu 

Gminy Prudnik na 2016 rok. 

Projekt budżetu na 2016 rok opiewa na kwotę  80.731.000,00zł., z  tego: 

dochody     na  kwotę 78.761.000,00zł ;  przychody  na kwotę 1.970.000,00zł, 

oraz  wydatki   na  kwotę 77.726.000,00zł i  rozchody  na  kwotę  

3.005.000,00zł. 

Dochody budżetu Gminy Prudnik ustalono  na łączną kwotę  78.761.000,00 zł  

w tym : dochody bieżące w kwocie 74.736.060,00 zł, dochody majątkowe  

w kwocie   4.024.940,00 zł . 

Przy konstruowaniu projektu budżetu na 2016 rok oparto się na analizie 

wykonania budżetu za lata 2006-2014 i za 9 miesięcy 2015r. oraz na 

przewidywanym wykonaniu za cały rok 2015. 

Dochody zaplanowano z uwzględnieniem pism i obwieszczeń Ministra 

Finansów, Wojewody Opolskiego, Dyrektora Delegatury Krajowego Biura 

Wyborczego w Opolu oraz komunikatów Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego. 

Z uwagi na spadek górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych w 2016 r. ogłoszonych przez Ministra Finansów, w Gminie Prudnik:  

- stawki kwotowe podatku od nieruchomości pozostawiono na poziomie 

obowiązującym w 2013r., z zastrzeżeniem, że dla nowego tytułu przyjęto 

stawkę wskazaną w nowelizacji ustawy.  

- stawki podatku od środków transportowych pozostawiono na poziomie 

obowiązującym w 2014 roku,  z zastrzeżeniem zmiany dotyczącej podziału 

autobusów wg ilości miejsc określonej w nowelizacji ustawy, 
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Podatek rolny uległ obniżeniu z uwagi na spadek średniej ceny skupu żyta za 

okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 

2016 z kwoty 61,37zł zł za 1 dt. do kwoty 53,75 zł za 1 dt.  tj. o 12,42%. 

Podatek leśny uległ zwiększeniu w związku ze wzrostem średniej ceny 

sprzedaży drewna z kwoty 188,85zł za 1 m3  do kwoty 191,77zł za 1 m3,  

tj. o 1,55 %.   

Na nie zmienionym poziomie utrzymano stawki opłaty targowej.  

Na dzień sporządzania informacji Gmina posiada podpisaną umowę z Funduszu 

Rozwoju Kultury Fizycznej na współfinansowanie zadania majątkowego  

pn. „Budowa kompleksu sportowego w Prudniku”. Ponadto Gmina ubiega się  

o środki z Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej 

na lata 2016-2019. 

Największymi źródłami dochodów w projekcie budżetu na 2016 r. są: 

1) subwencja oświatowa w kwocie 16.062.100,00zł 

2) udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych w kwocie 

15.660.909,00zł  

3) podatek od nieruchomości w kwocie 11.050.000,00zł 

4) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących  

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami 

w kwocie   9.615.058,00zł 

5) subwencja wyrównawcza w kwocie   5.665.580,00zł 

6) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację  własnych zadań 

bieżących gmin w kwocie   3.749.850,00zł 

W 2016r. Gmina planuje przychody w wysokości 1.970.000,00zł z tytułu 

kredytu długoterminowego zaciągniętego w banku wyłonionym w trybie 

przetargu nieograniczonego. 

Wydatki budżetu Gminy Prudnik na łączną kwotę  77.726.000,00zł stanowią: 

- wydatki  bieżące w kwocie 71.585.334,36zł, w tym na remonty  975.061,43 zł        

- wydatki majątkowe w kwocie   6.140.665,64zł .                        

Planuje się realizację 39 zadań inwestycyjnych - do największych należą: 
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Budowa kompleksu sportowego w Prudniku 2 519 253,24 

Przebudowa i remont drogi lokalnej w miejscowości 
Rudziczka 

1 600 000,00 

Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania Domu Kultury w 
Prudniku - sala kinowa  

600 000,00 

Modernizacja drogi ulicy Tuwima - etap I 200 600,00 

Modernizacja nośności przeprawy mostowej ul. Nyskiej 200 000,00 

Urządzenie placu zabaw przy ul. Ks. Skowrońskiego 135 900,00 

Modernizacja dachu wraz z ociepleniem, odwodnieniem i 
izolacją budynku Publicznego Przedszkola nr 7 

120 000,00 

 

Wydatki bieżące realizowane z dotacji na zadania zlecone zaplanowano zgodnie 

z otrzymanymi informacjami z Opolskiego Urzędu Opolskiego w wysokości 

9.609.432,00zł i Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Opolu  

w wysokości 5.626,00 zł. 

Rezerwy zostały ustalone w minimalnych wysokościach wskazanych  

w ustawach, tj: 

Rezerwę  budżetową  ogólną zaplanowano w  kwocie  90.000,00zł  Rezerwy 

celowe zaplanowano na zarządzanie kryzysowe, odprawy i opał w kwocie  

683.890,27 zł 

W projekcie budżetu na 2016r. zaplanowano dotacje w wysokości  

5. 913.205,20 zł, z tego: 

1) dla jednostek sektora finansów publicznych w kwocie 3.795.191,20zł tj. ZBK 

– 1 mln, POKiBP 2,16 mln, Muzeum 0,51 mln. , Gmina Nysa 112 tys. zł.   

2) dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w kwocie 2.118.014,00zł  

z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gminy w zakresie:  działalności 

edukacyjnej, kształcenia specjalnego obejmującego dzieci i młodzież 

niepełnosprawną, niedostosowaną społecznie i zagrożoną niedostosowaniem 

społecznym, wymagającą stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy,  

pozostałych zadań z polityki społecznej –  niepubliczny żłobek,  

przeciwdziałania alkoholizmowi,   ochrony i promocji zdrowia,  pomocy 

społecznej,  działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym,  turystyki  
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i krajoznawstwa, organizacji wydarzeń kulturalnych o zasięgu lokalnym  

i ponadlokalnym, a w szczególności obchodów uroczystości patriotycznych,  

kultury fizycznej, w tym na rozwój sportu.  

W 2016 r. w projekcie budżetu zaplanowano kwotę 196.357,26zł na wydatki 

jednostek pomocniczych Gminy Prudnik na zadania realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. 

W 2016 roku planuje się rozchody budżetu w łącznej wysokości 3.005.000,00zł. 

Całość kwoty przeznacza się na spłatę rat kredytów zaciągniętych przez Gminę 

Prudnik w poprzednich latach. 

2. W dniu 16 listopada br uczestniczyłem w Paczkowie w spotkaniu Marszałka 

Województwa Opolskiego z członkami Partnerstwa Nyskiego, które poświęcone 

zostało dwóm zasadniczym kwestiom a mianowicie alokacji środków w ramach 

niektórych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na 

lata 2014-2020 dla których przewidziano tzw „koperty subregionalne” oraz 

kwestii ewentualnej instytucjonalizacji Partnerstwa Nyskiego.  

W Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa Opolskiego na lata 

2014-2020 wyodrębniono tzw „koperty subregionalne” z wyodrębnionym 

wsparciem dla miast subregionalnych i ich obszarów funkcjonalnych  

w następujących działaniach i poddziałaniach:  

Poddziałanie 3.1.1. Strategie niskoemisyjne w miastach subregionalnych   

Poddziałanie 3.2.1. Efektywność energetyczna w budynkach publicznych  

Poddziałanie 10.1.2. Infrastruktura usług społecznych   

Działanie 10.2 Inwestycje wynikające z Lokalnych Planów Rewitalizacji.  

 Zgodnie z algorytmem podziału kwoty alokacji w ramach poddziałania 3.1.1. 

Strategie niskoemisyjne w miastach subregionalnych Subregionowi 

Południowemu (którego terytorium pokrywa się z obszarem Partnerstwa 

Nyskiego) przypadłoby 37,2% całej alokacji w ramach RPO WO w kwocie 60 

601 912,41 zł i jest to największa kwota spośród wszystkich kwot alokowanych 

na 4 subregiony województwa.  
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Podobnie zgodnie z algorytmem podziału kwoty alokacji w ramach poddziałania 

3.2.1. Efektywność energetyczna w budynkach publicznych Subregionowi 

Południowemu przypadłoby również 37,2% całej alokacji w ramach RPO WO 

w kwocie tym razem          11 911 923,82 zł i jest to również największa kwota 

spośród wszystkich kwot alokowanych na 4 subregiony województwa.  

W odniesieniu natomiast do poddziałania 10.1.2. Infrastruktura usług 

społecznych, w którym beneficjentem mogą być jedynie małe i średnie 

przedsiębiorstwa z obszaru Subregionu Południowego alokacja w ramach tego 

poddziałania  jest również największa kwota spośród wszystkich kwot 

alokowanych na 4 subregiony województwa i wynosi 17 683 695,44 zł co 

stanowi 23,6% całej alokacji w ramach RPO WO.  

3. W odniesieniu do działania 10.2 Inwestycje wynikające z Lokalnych Planów 

Rewitalizacji Regionalny Program Operacyjny Województwa Opolskiego 

przewiduje następującą alokację środków: 55% alokacji przeznaczone zostanie 

dla pięciu miast subregionalnych (tj Opole, Brzeg, Kędzierzyn-Koźle, 

Kluczbork oraz Nysę) oraz 45% alokacji na pozostałe 30 miast województwa.  

Przedstawiając powyższe rozwiązania Marszałek Województwa zaprezentował 

również dwa warianty odnoszące się do wysokości wsparcia (czyli procentu 

dofinansowania) projektów składanych w ramach w/w poddziałań: pierwszy 

polegający na utrzymaniu maksymalnych wartości procentowych 

dofinansowywanych projektów oraz drugi polegający na obniżeniu procentu 

dofinansowania z 85% do 75% w przypadku projektów dot. strategii 

niskoemisyjnych i efektywności energetycznej oraz z 85% do 70 %  

w przypadku projektów rewitalizacyjnych. Drugi wariant z obniżonymi 

wartościami procentowymi dofinansowania pozwala na zwiększenie liczby 

projektów, które będą mogły otrzymać wsparcie w ramach RPO WO.  

Na spotkaniu w Paczkowie nie podjęta została przez obecnych Wójtów, 

Burmistrzów i Starostów decyzja w tej kwestii a zebrani zobowiązali się do 

przedstawienia swojego stanowiska do dnia 20 listopada.  
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 Informuję zatem, iż w dniu 18 listopada br po przeprowadzeniu analizy 

uwarunkowań oraz mając na względzie ograniczone a wręcz daleko 

nieadekwatne do potrzeb, kwoty alokacji środków przekazałem oficjalne 

stanowisko Gminy Prudnik w przedmiotowej sprawie akceptujące niższe 

procenty dofinansowania w ramach trzech poddziałań.  

 W drugiej części spotkania w Paczkowie dyskutowana była w gronie  

17 partnerów, członków Partnerstwa Nyskiego kwestia ewentualnej 

instytucjonalizacji  Partnerstwa, będąca konsekwencją zapisów w Regionalnym 

Programie Operacyjnym Województwa Opolskiego na lata 2014-2020 w części 

odnoszącej się do subregionów oraz towarzyszących im tzw „kopertom 

subregionalnym” z alokacjami środków finansowych na niektóre poddziałania.  

 Gmina Prudnik stojąc na gruncie wnikliwej analizy zapisów RPO WO zgodnie 

z którym subregiony nie będą żadnym elementem systemu zarządzania (tzn nie 

będą ogłaszały a tym samym nie będą wybierały projektów do dofinansowania) 

była przeciwna zbędnej instytucjonalizacji współpracy jaka jest budowana przez 

członków Partnerstwa Nyskiego a która w przypadku jej formalizacji poprzez 

np. założenie Stowarzyszenia oznaczać będzie również konieczność pokrycia 

kosztów jego funkcjonowania. Urząd Marszałkowski uwzględniając fakt, iż 

pozostałe 3 subregiony oraz Aglomeracja Opolska sformalizowały swoje 

struktury oczekiwał i oczekuje również podobnego działania w odniesieniu do 

Subregionu Południowego.  

Urząd Marszałkowski Województwa Opolskiego  motywuje  swoje stanowisko 

wolą usprawnienia procesu negocjacji proponowanych rozwiązań w różnych 

sferach związanych między innymi z opiniowaniem różnego rodzaju propozycji 

dokumentów opracowywanych przez służby Marszałka np w zakresie kryteriów 

wyboru projektów w ramach niektórych działań RPO WO.  

Konsekwencją  jest zgoda wszystkich członków Partnerstwa Nyskiego na 

rozpoczęcie prac związanych z powołaniem formalnego Stowarzyszenia, które 

w sposób transparentny reprezentować będzie interesy wszystkich jego 
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członków. W chwili obecnej wszyscy potencjalni członkowie w tym i Gmina 

Prudnik pracują nad treścią Statutu przyszłego Stowarzyszenia.  

O dalszym postępie prac związanych z uzgodnieniem treści Statutu  

i powołaniem Stowarzyszenia będę Państwa informował na bieżąco. 

 

4. W miesiącu sierpniu 2015r rozpoczęła się realizacja projektu pod nazwą 

„Przebudowa ulicy Strzeleckiej w Prudniku”, który uzyskał dofinansowanie w 

ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych czyli tzw 

popularnie nazywanych "schetynówek".  

Po przeprowadzeniu procedury zamówień publicznych projekt dofinansowany 

został kwotą brutto 279 169,46 zł pochodzącą ze środków budżetu państwa, 

która stanowi 50 % wartości kosztów kwalifikowanych projektu. Całkowity 

koszt zadania wyniósł 554 338,93zł. Projekt dotyczący ulicy Strzeleckiej swoim 

zakresem obejmował przebudowę nawierzchni trzech skrzyżowań w ciągu ulicy, 

jezdni, wjazdów na posesje, poboczy gruntowych, chodnika oraz ścieżki pieszo-

rowerowej wykonanej od strony budynków mieszkalnych wielorodzinnych.  

W ramach zadania Wykonawca robót zrealizował również nowe wpusty 

kanalizacji deszczowej, dokonał regulacji istniejących wpustów, włazów  

i zaworów oraz wykonał nowoprojektowane oznakowanie drogowe pionowe  

i poziome ulicy.  

Podstawowe parametry techniczne: 

Długość remontowanego odcinka 355,80 m, szerokość jezdni 6,0 m, 

nawierzchnia drogi 2 351,8 m2, nawierzchnie chodników wraz z ciągiem pieszo 

- rowerowym 1 503,6m2. 

 Ponadto w ramach zadania została wykonana przebudowa sieci wodociągowej  

i wymiana przyłączy za kwotę 110 639,67zł brutto finansowana przez Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji Prudnik 

Zgodnie z umową zawartą z wykonawcą  dokonano odbioru zadania w dniu 

09.11.2015r. 
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 Przypomnieć należy, iż projekt dotyczący przebudowy ul.Strzeleckiej jest już 

piątym projektem, który uzyskał dofinansowanie w ramach tzw 

"schetynówek" w wyniku których przeprowadzono gruntowne inwestycje 

związane z przebudową bądź też budową następujących ulic: Krzywa, Młyńska, 

Sienkiewicza, Aleja Lipowa, Zwycięstwa, obwodnicy Osiedla Jesionowe 

Wzgórze oraz ul. Reja.   

5. Informuję, że Stowarzyszenie Promowania Nauki przy I Liceum 

Ogólnokształcącym im. Adama Mickiewicza w Prudniku zwróciło się w dniu  

30 października 2015r.z prośbą o wycofanie złożonego wniosku o wpis do 

rejestru palcówek oświatowych Gminy Prudnik. 

Przypomnę, że z wnioskiem o wpis do rejestru wystąpiono 18 września  2015 

roku. Prośba  Stowarzyszenia o wycofanie wniosku o wpis do rejestru skutkuje 

umorzeniem postępowania w tej sprawie.    

We wtorek 10 listopada 2015r. w towarzystwie licznych  gości, między innymi: 

radnej sejmiku wojewódzkiego - Katarzyny Czochary, przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia- Zofii Zeprzałki-Krzemień, przedstawicieli 

Kuratorium 

 w Opolu i jednostek organizacyjnych gminy Prudnik, zaprzyjaźnionej szkoły  

w Trzemesznej, emerytowanych  nauczycieli, absolwentów  i przyjaciół szkoły,  

wzięliśmy udział w obchodach 70-lecia Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Szybowicach. Społeczność szkolna  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Szybowicach przygotowała wspaniałą  uroczystość, podczas której goście 

zapoznali się z ciekawą historią szkoły i jej  osiągnięciami, poznali zasługi  

patrona szkoły-Orląt Lwowskich oraz wysłuchali tekstów wierszy  i pieśni  

o ojczyźnie. Gratuluję  pięknego jubileuszu i życzę dalszych sukcesów uczniom 

i pracownikom szkoły w Szybowicach. 

6. W dniu 23 listopada wraz z Panią Alicją Zawiślak, Elżbietą Bodnar-Cieluch 

oraz Panem Mariuszem Wicherkiem uczestniczyłem w Głubczycach w Walnym 

Zebraniu Członków Lokalnej Grupy Działania “Płaskowyż Dobrej Ziemi”. 
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Zasadniczym przedmiotem obrad Walnego Zebrania Członków LGD były 

kwestie proceduralne związane ze zmianą Statutu Stowarzyszenia oraz   

z zatwierdzeniem nowej Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2014-2020 na 

podstawie której wszystkie uprawnione podmioty będą mogły ubiegać się  

o dofinansowanie małych projektów ze środków Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 za pośrednictwem LGD. 

Konsekwencją przyjętej nowej Lokalnej Strategii Rozwoju było  zatwierdzenie 

kryteriów wyboru operacji, procedury wyboru operacji w ramach Lokalnej 

Strategii Rozwoju oraz zmiany w regulaminach Walnego Zebrania Członków, 

Rady Programowej LGD, Komisji Rewizyjnej LGD, Zarządu Stowarzyszenia 

LGD oraz Biura LGD. 

W trakcie obrad Walnego Zebrania Członków LGD dokonano również wyboru 

Rady Programowej Stowarzyszenia, która odpowiedzialna jest za ocenę i wybór 

projektów do dofinasowania.  

W wyniku tajnego głosowania zostałem członkiem tej Rady jako przedstawiciel 

sektora publicznego. 

Pragnę poinformować Państwa, iż w Radzie Programowej zachowany jest pełny 

parytet wszystkich członków Stowarzyszenia i żadna z Gmin nie posiada w niej 

pozycji uprzywilejowanej, która mogłaby preferować projekty jednych 

beneficjentów kosztem innych. 

Korzystając z okazji pragnę poinformować, że w ramach zatwierdzonej 

Lokalnej Strategii Rozwoju możliwe będą do realizacji na obszarach wiejskich 

Gminy Prudnik projekty dotyczące: 

1) zachowania materialnego dziedzictwa kulturowego oraz jego promocja  

2) udostępniania obiektów turystycznych i rekreacyjnych 

3)przystosowania do prowadzenia działalności kulturalnej, artystycznej  

i integracyjnej ogólnodostępnych obiektów oraz przestrzeni 

4) organizacji imprez oraz innych działań promujących specyfikę obszaru, 

5) rozwoju wsi tematycznych,  

6) wykorzystania mediów w informacji i promocji zasobów obszaru, 
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7)wyposażenia obiektów pełniących funkcje społeczne w nowoczesny sprzęt  

i urządzenia. 

8) podejmowania i rozwijania działalności gospodarczej przez mieszkańców 

obszaru. 

9) innowacyjnych technologii oraz dobrych praktyk skutecznie 

wykorzystywanych w rozwoju produktu lokalnego w tym turystycznego. 

 Pragnę poinformować, iż LGD “Płaskowyż Dobrej Ziemi” na wsparcie 

projektów z w/w działań dysponować będzie do roku 2020 kwotą 9 mln zł (przy 

czym alokacja na działania związane z podejmowaniem i rozwijaniem 

działalności gospodarczej wynosi 50% tej kwoty tj 4,5 mln zł). 

Uważam, że jedynie od aktywności społeczności zamieszkującej tereny wiejskie 

Gminy Prudnik  (obszar miejski jest wyłączony ze wsparcia w ramach PROW) 

zależeć będzie jak wiele z dostępnych środków trafi na realizację projektów 

planowanych na tych obszarach.  

Mając na względzie szerokie  spektrum działań, jakie mogą być realizowane ze 

wsparciem środków będących w dyspozycji LGD z dużą wnikliwością będę 

oceniał wszelkie wnioski o wyasygnowanie wyłącznie środków budżetowych na 

sfinansowanie zadań planowanych do realizacji na terenach wiejskich Gminy.  

Proszę i zachęcam by zapoznać się w Referacie Programów Rozwojowych  

z możliwościami jakie niedługo otworzą się za pośrednictwem LGD dla 

realizacji projektów, deklaruję również pomoc pracowników Referatu  

w przygotowaniu skutecznych aplikacji o dofinansowanie planowanych 

przedsięwzięć. 


